

EXTENDED CALL FOR PAPERS

ASMCF Annual Conference, 2012

The University of Bath, 06-08 September

Les valeurs républicaines/Republican Values

220 years on from the First French Republic, 2012 sees French Presidential elections and the 50th anniversary of the direct election of a President. An ideal point at which to pause and assess France's commitment to republican values over time.

The 2012 ASMCF Conference, which shall be addressed by Professor Dominique Kalifa from the Sorbonne, invites papers from any discipline on any or all interpretations of the term *Les valeurs républicaines/Republican Values*.

The pervasiveness and immutability of Republican values is often regarded as being monolithic. Is this however truly the case?

- What are these values, how have they changed, and to what effect?
- Whom do they address, and why?
- What is a citizen?
- How are republican values disseminated, and to which audiences?
- Are French republican values *uniques au monde*?

The conference organisers welcome proposals from individuals or already-formed panels of two or three speakers, and from the areas of social policy, political thought, history, post-colonial studies, media, culture and gender studies.

A publication connected with the theme of the Conference is planned.

Proposals for papers, featuring abstracts of up to 250 words, should be sent to Dr Steve Wharton, Department of Politics, Languages and International Studies, The University of Bath, Bath BA2 7AY, UK, by Friday 30 March 2012. E-mail: S.Wharton@bath.ac.uk. *Please put ASMCF 2012 in the subject line of your e-mail.*

The Conference is grateful to the Cultural Service of the French Embassy for its support.

APPEL A COMMUNICATIONS PROLONGE

Colloque annuel d'ASMCF 2012

The University of Bath, 06 au 08 septembre

Les valeurs républicaines/Republican Values

220 ans après la Constitution de la première République française, 2012 marque non seulement l'année des élections présidentielles mais aussi le 50^e anniversaire du suffrage universel direct de celles-ci. Le moment propice d'envisager une (ré)évaluation des valeurs républicaines au fil du temps.

Le colloque ASMCF 2012, qui sera adressé par le Pr Dominique Kalifa de la Sorbonne, invite des communications de toutes disciplines sur toutes interprétations des *valeurs républicaines/Republican Values*.

L'omniprésence et l'immutabilité des valeurs républicaines sont souvent perçues comme monolithes. Est-ce vraiment le cas ?

- Quelles sont ces valeurs, (comment) ont-elles changé, et à quel effet ?
- Qui s'en trouve interpellé, et pourquoi ?
- Qu'est-ce qu'un citoyen ?
- Quels sont les mécanismes et l'audience de la transmission de ces valeurs ?
- Les valeurs républicaines françaises sont-elles uniques au monde ?

Des propositions individuelles ou d'atelier de deux ou trois intervenants sont invitées, touchant les domaines de la politique sociale, de la politologie, de l'histoire, des études postcoloniales, médiatiques, culturelles et de genre.

Une publication est envisagée à la suite du Colloque.

Les propositions, ainsi qu'un compte-rendu de jusqu'à 250 mots, sont à envoyer à Dr Steve Wharton, Department of Politics, Languages and International Studies, The University of Bath, Bath BA2 7AY, UK, le 30 mars 2012 au plus tard.

E-mail: S.Wharton@bath.ac.uk. *Veillez mettre ASMCF 2012 comme sujet du courriel.*

Le Colloque remercie le Service culturel de l'Ambassade de France au Royaume-Uni pour son aimable soutien.